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Sletten Bådeklub 
Bestyrelsen 

 

	
	
	

	

Redegørelse	vedrørende	spørgsmål	fra	Henrik	Madsen	!l	bestyrelsen	angående	anskaffelse	af	nyt	
inventar	)l	klubhuset	

		

Bestyrelsen	har	fra	Henrik	Madsen	modtaget	en	række	spørgsmål,	hvor	der	s;lles	krav	om,	at	bestyrelsen	
leverer	en	omfa+ende	dokumenta0on	af	processen	omkring	indkøb	af	nyt	inventar	3l	klubhuset.	De	
frems&llede	krav	er	&l	orientering	vedlagt	denne	redegørelse.	

		

Helt	overordnet,	så	mangler	de	frems2llede	krav	en	mo2va2on	for,	hvorfor	bestyrelsen	skal	dokumentere	
processen	for	anskaffelse	af	inventar,	men	ikke	processen	for	andre	store	indkøb,	f.eks.	følgebåde	og	joller.	
Klubben	har	ikke	retningslinjer	for	indkøb	og	der	er	derfor	ingen	regler,	der	er	overtrådt.	

		

Omfanget	af	de	frems-llede	krav	er	desuden	så	omfa4ede,	at	bestyrelsen	hverken	kan	eller	vil	afsæ,e	-d	-l	
opgaven.	Endelig	har	bestyrelsen	konstateret,	at	de	frems8llede	krav	ikke	indeholder	noget	forslag,	som	kan	
behandles	på	generalforsamlingen.	

		

Vedrørende	processen	omkring	indkøb	af	nyt	inventar	6l	klubhuset,	kan	bestyrelsen	oplyse,	at	den	e;er	
bedste	evne	har	indhentet	-lbud	på	nyt	inventar	-l	klubhuset.	Et	indkøb	som	en	enig	bestyrelse	har	stået	
bag.	

	

Bestyrelsen,	13.	marts	2024	
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Spørgsmål	+l	Sle%en	Bådeklubs	bestyrelse	

	

E"er	jeg	har	læst	regnskabet	for	2022,	budget	2023,	som	blev	godkendt	på	generalforsamlingen	(GF)	marts	
2022;	referatet	fra	GF	2022	samt	referaterne	fra	bestyrelsesmøderne	siden	GF,	dog	er	referaterne	fra	møde	
101,	102	og	103	ikke	offentliggjort	og	dermed	har	jeg	ikke	det	fulde	overblik	og	indblik,		vil	jeg	s7lle	følgende	
spørgsmål:	

• Hvorfor	er	bestyrelsesmødereferaterne	for	2’	kvartal	23,	no.	101,	102	og	103	ikke	blevet	
offentliggjort	på	samme	måde	som	de	andre	bliver?	

• Hvorfor	er	der	ikke	afsat	et	beløb	1l	anskaffelse	af	nyt	inventar	i	budge7et	for	2023?	
• Hvornår	har	bestyrelsen	truffet	en	beslutning	om	anskaffelse	af	nyt	inventar	og	hvad	er	den	

samlede	anskaffelsessum	=	det	samlede	fakturabeløb	for	borde,	stole,	lamper	andre	anskaffelser	
relateret	her(l?	

• Hvis	anskaffelsen	forventes	at	skulle	ak1veres	og	afskrives	over	en	årrække,	hvorfor	er	der	ikke	det	
vist	i	dri(sbudge-et	for	2023,	med	en	forventet	øgning	af	afskrivningerne?	

• Hvorfor	skal	anskaffelse	af	nyt	inventar	i	givet	fald	afskrives	over	flere	år,	når	senest	2022	blev	
udvidelse	af	terrassen	straks	afskrevet	i	regnskabet	2022,	hvorfor	denne	forskel	i	
afskrivningsprincip?	

• Er	det	fair	for	en	ny	kasserer,	at	vedkommende	skal	indarbejde	en	afskrivning	(udgi")	i	de	
kommende	års	budge.er	/	regnskaber.	

• Kan	bestyrelsen	garanterer	overfor	medlemmerne,	at	anskaffelsen	af	nyt	inventar	i	2023	ikke	
udløser	kon,ngents,gning	i	de	næste	5	år?	

• Er	det	Sle)en	Bådeklub,	som	ejer	det	nye	inventar	100%?	
• Hvorfor	fremgår	det	ikke	af	bestyrelsesmødereferaterne	i	2023,	hvad	anskaffelsen	har	kostet;	det	er	

kun	oplysninger	i	rela/on	/l	GDPR,	som	er	fortrolige?	Andre	økonomiske	forhold	er	nævnt	løbende	i	
referaterne.	

• Hvilke	kriterier	har	bestyrelsen	lagt	1l	grund	1l	anskaffelsen	af	det	nye	inventar.	Oplys	venligst	
mindst	tre	kriterier	i	faldende	prioritet?		

• Yderligere	spørgsmål	angående	forløbet	af	selve	anskaffelsen	kommer	senere	og	vil	omfa7e	
bestyrelsens	procedure	og	kvalificering	af	anskaffelsen	af	nyt	inventar	

	

Klubbens	medlemmer	giver	på	GF	bestyrelsen	fuldmagt	6l	at	handle	indenfor	rammen	af	klubbens	formål,	
beskrevet	i	vedtægterne	og	et	godkendt	budget	og	dermed	forventer	jeg,	at	bestyrelsen	på	en	transparant	
og	dokumenteret	måde	svarer	på	mine	spørgsmål,	enten	før	GF	eller	på	selve	GF.	

	

Humlebæk	2024-02-04	

	

Henrik	Madsen	
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Spørgsmål	+l	bestyrelsen,	Sle2en	Bådeklub	

	

Vedrørende	anskaffelsen	af	nyt	inventar	2l	klubhuset	2023.	

	

Da	anskaffelse	af	nyt	inventar	0l	klubhuset	i	2023	er	blandt	de	3	største	anskaffelser	i	klubbens	historie	og	
uden	tvivl	den	største	siden	den	indvendige	renovering	2007,	3llader	jeg	mig	at	s3lle	en	række	spørgsmål	
for	at	sikre	at	denne	her	anskaffelse	har	fulgt	mønstret	fra	de	4dligere	store	anskaffelser	med	en	transparant	
og	dokumenteret	fremgangsmåde.		

Anskaffelse	af	det	nye	inventar	er	uden	for	det	normale	område	for	private	boliger	og	er	ikke	omfa8et	af	
arbejdsmiljøloven,	som	er	gældende	for	kontomøbler.	Dermed	er	der	god	grund	9l	at	udarbejde	og	følge	en	
egnet	fremgangsmåde:	

Kravspecifika%on:	

Hvorledes	er	der	udarbejdet	en	kravsspecifika5on	med	ufravigelige/	mindste	krav,	der	skal	opfyldes	og	
mindre	vig*ge	krav,	der	kan	afviges.	

• Hvilke	krav	er	ufravigelige/	mindste	krav	så	som	sikkerhed	og	funk6on	(styrke	og	holdbarhed),	
materialer	/	overflader,	forbudte	materialer,	belastnings-/prøveklasse,	max	personvægt	etc.	

• Hvilke	krav	er	mindre	vig.ge	så	som	farver,	glans,	stabelbarhed,	kombina.onsmuligheder	etc.	
• Hvilke	referencer	,l	EN	/	DS	normer	for	kontraktmøbelmarkedet	er	der	brugt?	f.eks.	EN	15372	&	EN	

16139	for	henholdsvis	borde	og	stole	rummer	krav	4l	prøvning,	nedbøjning,	sidekomfort	
• Hvilke	krav	s+lles	+l	produktsikkerhed,	bortskaffelsesmærkning,	CE	mærkning		
• Hvilke	krav	er	der	s,llet	,l	producenten	(-er)	ang.	kvalitetsstyring,	miljøstyring,	QHSSE	

(arbejderbesky+else)	

Venligst	fremlæg	dokumenta3on	på	ovenstående	kravspecifika3on	og	hvem	der	har	godkendt	den	og	
hvornår?	

Indhentning	af	,lbud:	

• Hvor	mange	forskellige	leverandører	har	fået	5lsendt	kravspecifika5onen	og	hvor	mange	har	
afleveret	(lbud?	

• Hvor	lang	*d	fik	leverandørerne	*l	at	afgive	*lbud?	
• Blev	det	nødvendigt	at	ændre	på	kravsspecifika5onen	i	forbindelse	med	indhentning	af	5lbud?	
• Hvilke	kriterier	blev	brugt	-l	at	udvælge	de	bedst	egnede	leverandører:	

o Hvilke	tekniske?-	egen	producent?	Produk/onssted	DK/	EU	/	FEA?	Testcer/fikater	for	de	
!lbudte	varer	iht	EN	15372	&	EN	16139??	

o Hvilke	kommercielle?-	leverandør	*l	udelukkende	kontraktmarkedet	eller	*l	andre	
segmenter?	Forhandler	eller	producent	eller	designer	af	møbler?	

o Hvilke	handelsbe.ngelser?-	Købeloven	/	brancheregler	/	sælgers	egne	regler?	
o Hvilke	økonomiske	be.ngelser?	Betalingsbe.ngelser?	Pris?		
o Hvilke	garan,be,ngelser?	
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Venligst	fremlæg	dokumenta3on	på	ovenstående	og	hvem	har	foretaget	evalueringen	af	#lbuddene?	

	

Afgivelse	af	ordre:	

• Inden	afgivelse	af	ordre,	har	der	været	mulighed	for	bestyrelsen	at	fysisk	se	og	vurdere	de	8lbudte	
varer	og	i	givet	fald	af	hvem,	hvor	og	hvornår.	Er	der	indhentet	referencer	på	de	6lbudte	varer	hos	
andre	'lsvarende	brugere?	

• Hvorledes	er	ordren	blevet	afgivet?	Indeholder	den	afvigelser	fra	leverandørens	5lbud	eller	er	den	
lig	med	(lbuddet?	

• Hvorledes	har	bestyrelsen	været	involveret	og	hvornår.	I	henhold	6l	klubbens	vedtægter	tegner	
formanden	og	kassereren	klubben	overfor	tredje	person	og	hvorledes	fremgår	det	afgivelsen	af	
ordren	(fysisk	eller	elektronisk	underskri0)	

• Hvem	har	kontrolleret	leverandørens	ordrebekræ3else	overfor	klubbens	ordre?	

Venligst	fremlæg	dokumenta3on	på	ovenstående	

Modtagelse	af	ordre:	

• Hvem	har	kontrolleret	modtagelsen	af	ordren	for	korrekt	antal	og	typer	iht.	ordre	og	
ordrebekræ(else?	

• Har	der	været	konstateret	afvigelser	mht.	antal	/	type	/	kvalitet	/	transportskader?	
• Hvilke	instruk-oner	ang.	dri3	/	rengøring	/	vedligehold	er	der	givet?	
• Hvornår	har	betaling	fundet	sted	i1.	fysisk	levering	6l	klubhuset?	

Venligst	fremlæg	dokumenta3on	på	ovenstående	

Hvilken	forventet	fysisk	leve/d	forventes	det	nye	inventar	at	have?	

Hvad	er	de	forventede	repara-ons-	og	vedligeholdsomkostninger	hen	over	den	fysiske	leve*d?	

	

	

Med	venlig	hilsen		

	

Henrik	Madsen	

Humlebæk		

2024-02-12	

	

	


